



Natur- och miljörådet kallas till sammanträde

Tid: Tisdagen den 21 maj 2019, kl. 18

Plats: Nämndrummet, Skillingehus

Thomas Axelsson
Ordförande

Lina Larsson
Sekreterare

Ärenden

1. Digital miljöredovisning och miljöredovisningen - *Lina Larsson går igenom en kort version av miljöredovisningen för 2018 samt visar det digitala miljöredovisningssystemet Miljöbarometern som ligger på kommunens hemsida, <http://vaggeryd.miljobarometern.se/>*
2. Digital miljöutbildning - *Lina Larsson visar den digitala miljöutbildningen som finns på kommunens hemsida, <https://www.vaggeryd.se/bygga-bo-och-miljo/miljo-och-klimat/miljoutbildning.html>*
3. Projektet Klimatkämparna - *Lina Larsson berättar om ett nytt projekt som heter klimatkämparna som kommun valt att delta i. Kommunen söker 5 deltagare under perioden sept 2019-sept 2020 och uppmanar deltagare i rådet att söka eller be andra söka. Information kommer på hemsidan inom kort!*
4. Invigning av Fågelforsleden - *Lina Larsson berättar kort om invigningen av Fågelforsleden som har varit ett LONA-projekt som pågått under 2016-2019 som ett samarbetsprojekt mellan föreningar och kommunen.*
5. Uppstart av arbetet med ny Översiktsplan - *Hanna Grönlund berättar kort om att det ska tas fram en ny reviderad översiktsplan. Det blev beslutat i kommunfullmäktig den 29 april 2019. Under försommaren kommer en handlingsplan för översiktsarbetet att ske samt planering av referensgrupper, arbetsgrupper och styrgrupper. Mer information kommer att komma under kommande natur- och miljöråd.*



6. Grönstrukturplan – *Hanna Grönlund och Madeleine Larsson berättar om arbetet med grönstrukturplanen som snart kommer att vara klar. Madeleine visar vilka befintliga dokument som kopplar till grönstrukturplanen. Lisbeth säger att ett underlag som saknas är Leif Anderssons ängs- och hagmarksinventering. Madeleine visar också en karta över marktäckedata. Grönstrukturplanen kommer att komma ut på remiss till föreningarna i natur- och miljörådet där det finns möjlighet att lämna synpunkter. Remissen kommer att skickas ut efter sommaren.*
7. Diskussionspunkt Östra strand – *Naturskyddsföreningen undrar lite vad som händer med Östra strand-projektet. Detaljplaneuppdraget gavs i höstas och Hanna kommer att vara ansvarig planarkitekt. Ärendet ska lyftas politiskt den 22 maj på Kommunstyrelsens arbetsutskott igen eftersom det är en del oklarheter kring tomternas storlek med mera.*
8. Diskussionspunkt Mötesplatser Lagan - *Anna-Karin Slunge undrar om det finns ekonomiska medel till projektet och det säger Hans att det finns som det ser ut nu. Projektet har fått bidrag från Boverket, men ingenting från LONA. Anna-Karin lyfter frågan om det finns med information om olika arter, t ex som skulle vara riktat till skolan. Text om olika skyltar med vilka träd eller arter som finns. Hans berättar att de har planterat olika örter och andra växtarter. Det kommer finnas mycket information på hemsidan.*
9. Diskussionspunkt status för våtmarkerna Skillingaryds dämme, Linnarbäcken och informationsträff om bidrag för våtmarker – *Thomas Axelsson berättar att ett LONA-bidrag har sökts för Skillingaryds dämme men inga pengar har beviljats. Det finns ev möjlighet att söka LEADER-bidrag och ett första möte kommer att hållas den 28 maj (OBS! Mötet blev inställt).*

Linnarbäcken har många olika utredningar som berör området, dels målet i miljöprogrammet, arbetet i grönstrukturen och utbyggnad av skola i området. Thomas undrar om föreningarna kan tänka sig att bidra i ett arbete med att restaurera området. Ett medskick till Anna-Karin och Thomas från Lina är att vi inte kan tänka att allt naturvårdsarbete ska finansieras av LONA-medel och med ideella föreningar, i dagsläget finns inga pengar alls avsatta i kommunen till naturvårdsarbete. Vi kan bara få finansiering av 50 % kostnaderna, sedan går det att byta in egna arbetstimmar, men vi kan inte hålla igång mer än 1 projekt per år.



10. Diskussionspunkt Vildsvin – *Thomas Axelsson undrar om LRF har några synpunkter de vill framföra om vildsvin. Tyvärr var inte jaktvårdskretsen representerad.*

11. Utflykt till hösten – *Thomas Axelsson undrar om rådet vill ha någon utflykt med rådet. Linnarbäcken eller Lagan är på förslag.*

12. Övriga frågor

Vi har bjudit in representant från Skogsstyrelsen, men ej fått något svar. Thomas frågar rådet om det finns fler organisationer eller föreningar som kan vara aktuella att ha med.

Lisbeth berättar om Naturskyddsföreningen kampanj Naturfalken där man kan samla arter och få olika medaljer. Falken ska kunna erövras vid särskilda tillfällen. Första tillfällen är i samband med håvningen av smådjur vid invigningen av fågelforsleden och andra tillfället kommer att vara vid Vilda blommornas dag den 16 juni vid Möckla äng kl 14-16, se bifogad affisch.

Thomas undrar vad status är gällande området Höga Bränna. Hans berättar att området ska röjas under 2019 om pengar beviljas under Skogsstyrelsen och staketet ska sitta kvar ett tag till. Lisbeth kommer att ta med sig svaret från Hans till styrelsen i VSOK.

13. Nästa möte

Tidpunkt för nästa möte bestämdes inte. Vi återkommer med tid och plats.

/Lina Larsson

Närvaro

– **LRF:**



- c/o Olof Jonsson (olof@kopet.se)*
- **Naturskyddsföreningen:**
c/o Bo Slunge (bo.slunge@live.se)
- **Vaggeryds-Skillingaryds Ornitologiska förening:**
c/o Hans Boberg (andersson-boberg@swipnet.se)
- **VSOK:**
c/o Lisbeth Carlsson (lissen.carlsson@gmail.com)
- *Thomas Axelsson, ordförande*
- *Anna-Karin Slunge, vice ordförande*
- *Lina Larsson, miljöstrateg*
- *Hanna Grönlund, planarkitekt*
- *Madeleine Larsson, hållbarhetsstrateg*
- *Hans Göransson, gata-parkchef*

Frånvaro

- **IOGT-NTO Bäckalyckan:**
c/o Roland Emanuelsson (roland.emmanuelsson@hotmail.se)
- **Skillingaryds Frisksportklubb:**
c/o Jörgen Lindqvist (joergenlindqvist@gmail.com)
- **Vaggeryds Jaktvårdsrets:**
c/o Göran Hansson (solgerd.h@telia.com)
- *Peter Sjöberg, ledamot*